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942, el doble . I, si parlem del pla d’execució 2017-2019, en 
tot un percentatge major als objectius que s’havien marcat. 
En aquest 2020 hem concedit ajudes i subvencions per 
import de 316 milions d’euros .

I així podria seguir, senyor Caballero, per a que veja la 
diferència de la seua gestió, com van gestionar una crisi 
vostés, i com l’hem gestionada nosaltres, en l’àmbit de la 
salut i de l’economia .

Per tant –i acabe, senyor president–, valoració posi-
tiva i objectiva de la nostra gestió en polítiques actives 
d’ocupació, a la vista de les dades 

El senyor president de les Corts Valencianes:

Moltes gràcies .

El senyor conseller d’Economia Sostenible, Sectors 
Productius, Comerç i Treball:

Vostés retallades i poca execució . Execució més del doble 
que vostés.

I anem a seguir donant oportunitats a tots i a totes els valen-
cians i les valencianes, des de qualsevol àmbit del Consell.

Moltes gràcies . (Aplaudiments)

El senyor president de les Corts Valencianes:

Moltes gràcies, conseller .

Senyories, avancem cap al final d’este punt i de la sessió 
de ple. Ara, la pregunta que formula l’il·lustre diputat Felipe 
Carrasco al conseller d’economia sostenible .

El senyor Carrasco Torres:

Gràcies, president .

Conseller, bon dia .

La situación económica de la Comunidad Valenciana se 
agrava, después de sus seis años de «climentelismo» y sin 
medición alguna de la inversión en la I+D .

Usted sabe que muchos de los sectores de la econo-
mía valenciana están cogidos con alfileres. El automóvil, el 
calzado, el comercio, el turismo  No voy a entrar en datos 
ahora, pero le anticipo que lo haré en mi segunda inter-
vención si usted dibuja una intervención feliz o falaz de la 
economía valenciana, o si usted cae en la tentación de coger 
un dato por la parte y llevarlo al todo .

Por ello, mi grupo parlamentario tiene interés en cono-
cer cuál es el escenario económico postpandemia que 

contempla el Consell para la Comunitat Valenciana y cuáles 
son las expectativas de actuación sobre el nuevo marco 
productivo de nuestra comunitat .

Y le pediría, por favor, que hable de personas, porque mi 
compañero Juan Carlos Caballero le ha hablado de personas 
y usted le ha contestado solo con números .

Muchas gracias, president . (Aplaudiments)

El senyor president de les Corts Valencianes:

Moltes gràcies, senyoria

Contestarà l’honorable conseller .

El senyor conseller d’Economia Sostenible, Sectors 
Productius, Comerç i Treball:

Senyor diputat, a l’altra diré noms i cognoms  (Veus) 
S’escolta?

A l’altra diré noms i cognoms, i aixina vosté sabrà totes i 
cadascuna de les persones 

El senyor Carrasco Torres:

No es burle de les persones, conseller.

El senyor conseller d’Economia Sostenible, Sectors 
Productius, Comerç i Treball:

Simplement comentar-li que la nostra actuació està sent la 
d’aprofundir l’estratègia engegada en 2015 i donar-li, com 
estem fent, solidesa.

Moltes gràcies . (Aplaudiments)

El senyor president de les Corts Valencianes:

Moltes gràcies, conseller .

El senyor Carrasco Torres:

Gràcies, president .

El senyor president de les Corts Valencianes:

Acabarà de concretar la pregunta el senyor Carrasco…
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El senyor Carrasco Torres:

Conseller, su intervención, evidentemente, no sorprende a 
nadie, porque es inversamente proporcional su habilidad 
para ser escueto y minimalista a su capacidad para innovar 
en cualquier tipo de intervención, también en esta, que han 
sido dos palabras .

Dos cosas, señor conseller. En primer lugar, en múltiples 
ocasiones le he demostrado con cifras que la economía valen-
ciana ya era un enfermo con patologías previas en enero del 
2020. Ya éramos entonces un paciente con esas patologías, 
teníamos un déficit en atracción de inversión, en generación 
de empleo y en destrucción del déficit comercial. Datos del 
INE y de la Cámara de Comercio, porque este diputado siem-
pre, como usted sabe, habla con cifras oficiales. La pandemia, 
por tanto, siempre, siempre, ha hecho evidenciar simplemente 
los datos que ya teníamos de la realidad económica.

Y, en segundo lugar, ¿hacia dónde va la economía valenciana 
desde su punto de vista, y qué es lo que ustedes tienen 
previsto hacer? Porque la foto de lo que han conseguido es 
muy clara, y aquí sí que le daré algún dato.

Verá, la Comunidad Valenciana sigue estando por debajo en 
la media de inversión en I+D+I del resto de España, concre-
tamente 16 puntos por debajo de la media, según datos del 
INE. A estas alturas, el 64 % de las empresas valencianas no 
innova, datos de Redit, usted los conoce muy bien, y esta-
mos en el puesto 157 de entre las 238 regiones europeas 
que innovan, también conoce esos datos. Como ve, datos 
oficiales que supongo que no se atreverá a rebatir.

Y esto se transforma, obviamente, en que el salario de los 
valencianos, en el ranking de las 17 comunidades autóno-
mas, es el 11, y bajando, y que la productividad valenciana 
estamos en el puesto 12 de las 17 comunidades autónomas . 
Y aquí seguimos sin saber sus recetas para salir del vagón de 
cola de la recuperación .

Si su receta es el plan Resistir, díganos al menos hoy dos 
cosas. Si con el plan Resistir ustedes tardaron en ponerlo en 
marcha más de un año y han tenido que desaparecer miles 
de empresas, miles de autónomos, ¿cuántos miles de empre-
sas más tienen que desaparecer para que llegue el primer 
euro a la economía valenciana, a la Generalitat Valenciana?

Y, en segundo lugar, ¿qué van a hacer con el plan de ayudas 
Resistir plus? ¿Van a mentir, como ha hecho y ha quedado 
en evidencia el presidente Puig en este mismo hemiciclo, 
cuando dijeron que el plan React ya estaba ingresado en las 
arcas de la Generalitat Valenciana?

¿Van a dar ayudas al calzado valenciano? Hoy lo ha anun-
ciado el president, gracias a la presión, mayormente, del 
Partido Popular en su campaña de visibilización de este 
problema la semana pasada en la provincia de Alicante .

Y hoy quiero que usted nos diga aquí, ¿van a dar ayudas del 
plan Resistir plus a los sectores como el textil? ¿Me quiere 
usted decir que el sector textil de la Comunidad Valenciana 
no necesita más ayuda? Por su esfuerzo, por la creación 
de empleo, por su sacrificio continuo, por sus empresarios 
y sus trabajadores abnegados de las comarcas que usted 
bien conoce, como son l’Alcoià, el Comtat i la Vall d’Albaida . 

Comprométase hoy aquí a dar ayudas al sector textil valen-
ciano, con los mismos derechos del sector del calzado valen-
ciano, que también tiene esos derechos.

Señor Climent, aun sin política industrial, sin resultados de 
su gestión, sin argumentos para rebatirme, espero que usted 
no acuda a la descalificación personal, como intentó hacer 
en su última intervención. Porque, le repito, este diputado 
da cifras siempre con datos oficiales y fuentes oficiales. Y si 
usted se atreve a no darlas, quizás es que el ladrón se cree 
de su propia condición .

Gracias . (Aplaudiments)

El senyor president de les Corts Valencianes:

Moltes gràcies, senyoria .

Li contestarà el conseller .

Quan vosté vullga, conseller .

El senyor conseller d’Economia Sostenible, Sectors 
Productius, Comerç i Treball:

Moltes gràcies, president .

Mire, senyor Carrasco . Jo també, per les darreres interven-
cions de vosté, a mi tampoc em sorprén que el seu llen-
guatge siga tan irrespectuós d’una manera i una altra . Vull 
dir, hui més fi, li ho de dir, (aplaudiments) hui més fi, però de 
manera continuada. De manera continuada.

Vull dir… Mire, vosté parla de l’escenari econòmic postpandèmia. 
El que sí que vaig a assegurar-li és que no anem a deixar el que 
vostés deixaren entre el 2011 i el 2014. Vaig a dir-li el que deixa-
ren . Abandonaren empreses i deixaren treballadors en la ruïna, 
van destrossar l’educació, la sanitat i els serveis socials, ampliant 
la desigualtat. Es van carregar les partides per a la recerca i la 
innovació, tal qual, i si no pregunte als instituts tecnològics, que 
vosté té contactes directes . I també es van carregar les inver-
sions públiques i privades, com en el cas de les renovables.

Per tant, quin és el seu model? Model del Partit Popular depre-
dador . (Veus) El nostre sostenible, sostenibilitat, amb el que 
suposa la sostenibilitat . Que no se’ls ompliga la boca parlant 
de sostenibilitat quan després hi ha projectes que vostés volen 
tirar endavant, facen el malbé que facen, socialment i ambien-
talment, i no fa falta que diga el nom, però vostés funcionen 
aixina . Sostenibilitat, zero matazero, que diuen en el meu poble.

Per això, la nostra aposta és dinamitzar el teixit productiu, i 
estem ahí, al costat de la indústria. No tinc per què contes-
tar-li ara si el sector tèxtil o l’altre sector o l’altre ajudes. 
Anem a treballar-ho i estem treballant-ho, i el president este 
matí ha fet un anunci en què es posarem a treballar ipso 
facto, de manera immediata .

Però li dic quines són les línies, i que vosté les coneix, el que 
passa és que ha de treballar-les un poquet més per a saber 
els resultats de les mateixes .
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Innovació en el producte, el procés, l’organització empre-
sarial, amb un objectiu clar: ser més competitius. I sap que 
estem treballant-ho .

La digitalització per a guanyar en eficiència i perquè les 
nostres pimes puguen competir, si no amb igualtat, amb les 
millors condicions i ferramentes. I això estem treballant-ho i 
estem treballant-ho conjuntament amb els sectors productius.

Talent, el coneixement, l’educació i la formació perquè les 
persones puguen aprofitar les seues oportunitats i guanyar 
en la qualitat que ens toca en el teixit productiu. I sap que 
també estem treballant-ho .

La descarbonització de l’economia, amb una aposta ferma 
per la transició energètica i la mobilitat sostenible. I també 
estem treballant en eixa línia .

I suport a nous nínxols, en els quals m’agradaria que vostés 
també estigueren al costat, com són l’economia verda, l’eco-
nomia circular, la simbiosi industrial, fonamental, amb major 
valor afegit, més innovació, que són fonamentals en l’actual 
crisi climàtica i que això sols els ho sent de raspadeta.

I la cooperació, com a eina fonamental per a generar soli-
desa en el nostre teixit productiu.

Això és solidificar una planificació i un pla de ruta que ens 
vam marcar en el 2015 el govern del Botànic i que estem 
desenvolupant i que els números avalen, avalen la gestió que 
estem fent any rere any i, fins i tot, en pandèmia –i ho hauria 
de vore–. I tot això enfortint la cadena de valor des de la 
màxima proximitat i generant el marc d’estabilitat i de confi-
ança amb els agents econòmics i mitjançant incentius i inver-
sions que ampliem any rere any. No cal que li recorde quins 
incentius donaven vostés en 2014 als sectors productius, 
(veus) perquè és ridícul, senyor Carrasco, és ridícul. (Veus)

Model, torne a repetir, que encetàrem en 2015 i que ara 
preconitzen la Unió Europea i institucions internacionals. 
Hem passat la Comunitat Valenciana, el País Valencià, de ser 
paradigma en Europa a ser el que érem fa uns poquets anys i 
ahí han de vore, com deia abans, la diferència entre el rigor i 
la gestió del govern del Botànic i la que feien vostés.

Moltes gràcies . (Aplaudiments)

El senyor president de les Corts Valencianes:

Moltes gràcies, conseller .

Senyories, i ja, finalment, passarem a l’última pregunta de control 
que formula l’il·lustre diputat José Ciscar a l’honorable consellera 
d’agricultura, desenvolupament rural i transició ecològica.

El senyor Ciscar Bolufer:

Moltes gràcies, senyor president .

Señora consellera, el pasado mes de septiembre la minis-
tra Ribera, a modo de aperitivo de lo que estaba por venir, 

obsequió a nuestros regantes con un trasvase cero en el 
Tajo-Segura, cuando había reservas para poder enviar hasta 
20 hectómetros cúbicos .

Nos gustaría saber cómo valora usted aquella decisión y, si 
más allá de interponer un recurso, que se resolverá dentro 
de algunos años, se ha reunido o ha solicitado reunirse –
ya que el señor Puig, dicho sea de paso, no lo hace– con la 
ministra para decir: ya está bien de tanto atacar el trasvase.

Muchas gracias . (Aplaudiments)

El senyor president de les Corts Valencianes:

Moltes gràcies, senyor Ciscar .

Li contestarà l’honorable consellera .

La senyora consellera d’Agricultura, Desenvolupament 
Rural, Emergència Climàtica i Transició Ecològica:

Gràcies .

Bé, senyor Ciscar, com vosté sap –i per això ho ha dit–, vam 
recórrer eixa decisió. Amb la qual cosa, no estem d’acord 
que se decidira el transvasament zero. No seria la primera 
vegada, i vostés ho saben perquè, de fet, ha passat en 
altres ocasions, fins el punt que en 2017, 2018 hi hagueren 
onze mesos consecutius on no se va transvasar ni una gota 
d’aigua. Eixes circumstàncies, per què són? Per unes regles 
d’explotació, que també vosté coneix, que, segons el nivell 4 
o el nivell 3, condiciona o directament transvasament zero o 
una decisió política en el Govern d’Espanya, en este cas en 
la titular o el titular del ministeri de transició ecològica.

Nosaltres entenem que eixes decisions no han de ser deci-
sions polítiques, sinó que, segons els informes que fan els 
tècnics que diuen que se pot transvasar quan hi ha nivell 3, 
s’acomplisquen. I eixa és la causa del conflicte que tenim, 
quant a les normes d’explotació, pel que se referix al nivell 3.

Però he de recordar-li que el fet que se puga prendre una deci-
sió, al marge del criteri tècnic, ho va fer el Partit Popular. I, per 
tant, doncs, bé, probablement l’error siga haver introduït un 
element polític en una cosa que ha de ser estrictament tècnica.

Li he de recordar, a més, que nosaltres, en eixe mateix setem-
bre, vam al·legar i vam informar també al ministeri d’una cosa 
que estava succeint, que era una tramitació de la llei d’aigua 
de Castella-la Manxa, que en el seu articulat volen introduir 
un control sobre el transvasament que faria inviable el mateix 
i, per tant, nosaltres considerem que no s’ajusta a llei.

És a dir, sempre que podem, en accions jurídiques, en accions 
polítiques i, com no?, en totes i cada una de les reunions en 
consell sectorial, consell consultiu i directament bilaterals, amb 
el ministeri, hem mostrat, sense fissures, una posició del govern 
valencià i de tots vostés, perquè la recolzen, en defensa dels inte-
ressos dels regants que depenen del transvasament Tajo-Segura.

Gràcies . (Aplaudiments)


